
1V TĚŽKÝCH ČASECH POTŘEBUJETE PŘÁTELE

OPOZIČNÍ ZPRAVODAJ F≈M
přesto přátelský

:-)

PRO VŠECHNY PŘÁTELE FRÝDKU≈MÍSTKU                                                                                                                                             ≈ DUBEN 2025 ≈ 

Na posledním jednání 
zastupitelstva byla not-
ně propírána vyhláška 
namířená proti lidem bez 
domova a bylo z toho 
pěkně špinavé prádlo, 
i když radnice jako vždy 
přesvědčovala všechny 
o svých nejčistších úmy-
slech.

Vedení města může svou 
snahu podobně jako u Čes-
kého domu maskovat bohu-
libými úmysly a „stovkami 
mailů“ o dětech bojících se 
kvůli bezdomovcům chodit 
do školy a veřejnost obtě-
žujících „vypitých týpcích“, 
hlavním záměrem radnice 
ovšem je pro ni typickým 
způsobem pouze naskočit 
na veřejné mínění a tvářit 
se, že něco řeším. Přitom 
vyhláška nevyřeší zhola nic. 

Nenechejte si namluvit, že 
má nějaký přínos. Je bezzu-
bá. Hloupě naformulovaná. 
A její vymahatelnost mizivá. 

Samotní městští policisté 
nám říkají, že nikdo nemá 
absolutně páru, jak bude 
v praxi aplikována. Když 
jsme se na zastupitelstvu 
na to ptali ředitele Kališe, 
zmohl se jen na odpověď 
ve smyslu, že za opako-
vané protiprávní jednání 
člověka mohou přestupce 
dovézt na republikovou po-
licii. Přímo na zastupitelstvu 
přitom záchranář hlásící se 
k Našemu Městu propa-
loval citlivé osobní údaje 
jedné z častých „klientek 
z řad bezdomovců“ končí-
cích na záchytce a vyčíslo-
val jeden výjezd na deset 
tisíc i s ohledem na to, co 
obnáší po takových převo-

zech očista vozu. Jestli se 
tedy v praxi městská policie 
do takových akcí pohrne, si 
může každý snadno zodpo-
vědět sám.

Aby bylo jasno, i my jsme 
svého času vyhlásili nulovou 
toleranci individuím, které 
obtěžují slušné občany, ale 
jasně jsme řekli, že se to 
týká těch skutečně nepři-
způsobivých, kteří odmít-
nou otevřené dveře k po-
moci. Alibistická vyhláška 
ale nijak neřeší problém, ti 
lidé nezmizí, a proto jsme 
pro ni hlasovat nemohli. 
Primátor Korč je po jejím 
přijetí jen republikovým 
průkopníkem populistických 
represivních opatření, které 
v praxi nevyřeší vůbec nic. 
A jak upozorňují odborníci, 
včetně zmocněnkyně vlá-
dy pro lidská práva Kláry 

Laurenčíkové, která se už 
kvůli problematické vyhláš-
ce obrátila na ministerstvo 
vnitra, naopak může situ-
aci ještě zhoršit, případně 
problém pouze přesunout 
jinam.  Přátelé FM

 

VYHLÁŠKA NAMÍŘENÁ PROTI BEZDOMOVCŮM 
JE HLOUPÁ, BEZZUBÁ A VŮBEC NIC NEŘEŠÍ

přátelské pošťouchnutí
Vážení občané,
jak jsme ukázali v minu-

lém čísle připomenutím ne-
gativního postoje stran a lidí 
v současném vedení města 
k rozvoji lokality Olešná, 
vizionáři to zrovna nejsou, 
i když si to o sobě myslí 
a rádi by tak vypadali.

Jejich panování ve stylu 
„pokus-omyl“ začíná být 
čím dál větší blamáží a ob-
čanům se začíná pořád-
ně zajídat. Díky zpackané 
vyhlášce namířené proti 
bezdomovcům, bez prak-
tického dopadu, má Frýdek- 

-Místek v mediálním pro-
storu jen ostudu, a když 
k tomu připočteme, že „na-
šeměstská“ radnice nevá-
há lidem prodávat střechu 
nad hlavou a sondovat, 
kolik peněz jsou ochotni 
si ještě nechat vytáhnout 
z kapes zaváděním radarů 
a nových placených parko-
vacích míst, pochybnosti 
o lidech na správných mís-
tech jsou na místě. Jako by 
si radnice neuvědomovala, 
že pokusy na lidech jsou 
tak nějak všeobecně zaká-
zány. Hokusy-pokusy rad-

ních, kde by se dalo ještě 
něco vyždímat, ať už z lidí 
nebo mediálně, se začínají 
obracet proti nim. Testová-
ní, co ještě občané snesou, 
se nám samozřejmě nelíbí. 

Snad radnici přimějeme 
jít trochu do sebe, jako se 
to povedlo u náměstka Si-
kory, jehož nelegální rekla-
ma na rodinnou cestovku 
už zmizela. Ostatní tolik 
sebereflexe neprojevují, 
občanům, co se ozvou, vy-
hrožují soudy. Falešné ra-
zítko Kvalikomu, ke kte-
rému se tato organizace 

nehlásí, z titulky městské-
ho zpravodaje asi také jen 
tak nezmizí. Ne vše lze ale 
mediálně přebít a mediál-
ně prodat. Radnice nará-
ží na odpor občanů. To je 
dobře. Aspoň si nebude 
myslet, že jí projde cokoliv.

 Přátelé FM

PROČ NÁM TO VADÍ: 
Přijetím vyhlášky se ve-
dení města jen tváří, že 
něco řeší, ale její prak-
tický dopad bude nulový. 
V samotných ulicích se 
nezmění vůbec nic, bez-
domovci jen tak nezmi-
zí. Pokud radnice dou-
fá, že houfně prchnou 
do příměstských lesů, 
odpovězte si na otázku, 
zda byste cítili větší po-
cit bezpečí při setkání 
s nimi v rušných ulicích 
nebo kdybyste je po-
tkali třeba na procházce 
s dětmi někde v lese.
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RADNICE TAHÁ PENÍZE Z KAPES OBČANŮ VÍC A VÍC
Když „našeměstská“ 

radnice přichází s něja-
kou pravicovou levár-
nou, vždy se snaží ně-
kým zaštítit. Tak třeba 
u ruiny Českého domu, 
který koupila od pod-
nikatele ze svých řad 
za peníze, které by 
na volném trhu nedo-
stal, to byly děti. Nyní 
konšelé rozhlásili, že 
upravují systém parko-
vání, aby vyšli vstříc re-
zidentům na Hasičské. 
Ukázalo se, že je to pěk-
ná bouda. Nelíbí se jim 
to. Ani to s nimi nikdo 
nekonzultoval. Berou 
to jen jako další tahání 
peněz z kapes občanů. 
Podobně jako u radarů, 
které hodlá současné 
vedení města také za-
vést.

ZKUSÍME TO 
PROJET, DÁVÁME 

ZPÁTEČKU

„Od 1. dubna 2025 bu-
dou zpoplatněna parko-
viště v okolí magistrátu 

v Radniční ulici, kde chce 
město vyjít vstříc tamním 
rezidentům i návštěvní-
kům radnice. Nejvýraznější 
změnou bude zpoplatnění 
celé ulice Hasičské, kte-
rá bude zařazena do zóny 
C, a dále zpoplatnění par-
koviště v Těšínské pod 
magistrátem (zóna B). 
U parkovišť v Radniční, 
Těšínské vedle magistrátu 
a Na Blatnici se změní za-
řazení do zón. Zpoplatnění 
parkoviště v ulici V. Záva-
dy na Slezské bude v tes-
tovacím režimu,“ ohlásila 
radnice. Lidé, kteří doufali, 
že se jedná o apríl, pro-
tože přece „jen blbec by 
takto tahal z občanů pení-
ze a doufal, že bude třeba 
znovu zvolený“, byli zkla-
máni. Radnice ale z rozhoř-
čených reakcí také, a pro-
to si obratem „vzhledem 
k velkému množství dota-
zů občanů k avizovaným 
změnám“, což zní líp než 
„vzhledem k nepublikova-
telným nadávkám všeho 
druhu“ vyžádala oddecho-
vý čas v podobě měsíční 
lhůty, kdy překotně ujiš-
ťuje, že „nebude docházet 
ke kontrolování a k případ-
nému pokutování řidičů 
na parkovištích, kterých se 
změny dotýkají“.

REZIDENTI TO 
JAKO VSTŘÍCNOST 

NEVNÍMAJÍ

Ani na městském face-
booku, kde přebujelý PR 
tým musí držet pohotovost 
24/7, aby ihned smazal 
veškeré nekorektní ko-
mentáře, nevyznívá komu-
nikace pro „našeměstskou“ 
radnici vůbec dobře, z če-
hož je patrné, jak vedle 
zase šlápla. Lukáš Kosík 
rozporuje, že by se jedna-
lo o vstřícný krok, a chce 
vědět, jak k tomu rezidenti 

přijdou, že zaplatí za mís-
to, které musí využívat, 
protože tam bydlí. Jedi-
ný vstřícný a logický krok 
podle něj by byl zpoplatnit 
pouze lidi, kteří zde nemají 
trvalý pobyt a potřebují si 
něco vyřídit. Na to mu pra-
vicová radnice s gustem 
sděluje: „Žádný zákon ni-
komu negarantuje bezplat-
né parkování v blízkosti 
bydliště.“

„Je zcela jasné, že tímto 
opatřením, že si to musí 
zaplatit i rezidenti, jste 
udělali jen to, že máte jis-
tý příjem. Prostě jen z nás 
vytáhnete peníze bez jaké-
koliv přidané hodnoty pro 
nás. Prostě a jednoduše 
jste se rozhodli vytáhnout 
peníze a doživotně napařit 
daň rezidentům na Hasič-
ské. A to bez jakéhokoliv 
opodstatnění. Je to neu-
věřitelná arogance. A zají-
malo by mne, jakou to má 
právní oporu, když to za-
vádíte jen v určitých lokali-
tách, a ne plošně. Nemys-
lím si, že je zde relevantní 
jediný důvod, proč by to 
měli platit rezidenti. Lze 
se někde dostat k průběhu 
jednání anebo hlasování? 
Nebo jak to vlastně celé 
proběhlo, protože to snad 
ani není možné, abyste si 
už dělali, co se vám zlíbí,“ 
zlobí se Lukáš Kosík, kte-
rý se obává i další každo-

roční valorizace. Simona 
Jandová zpoplatnění par-
kování vidí jen jako alibis-
tický krok, aby si úředníci 
z magistrátu mohli kou-
pit parkovací kartu na rok 
a parkovat tam dál. „Není 
to vůbec o rezidentech. 
Chápu, že úředníci nemají 
kde parkovat, ale nicméně 
místa je dost za Kauflan-
dem nebo pod estakádou. 
Místa na Hasičské mají být 
primárně pro lidi, kteří tam 
bydlí, nebo mají parkovat 
svá auta v parku?? Nebo 
někde dál, když si chtějí 
odnést nákup?“

Radek Škrobal pak rad-
nici vzkazuje, že by chtěl 
vidět jakoukoliv písem-
nou žádost od místních, že 
chtějí ve své ulici placené 
parkoviště.

JINDE JE KRITIKA 
FAKT DRSNÁ

Na jiných než městských 
fórech, kde „vypípávání“ 
tolik nefunguje, například 
u Frýdecko-místeckého 
deníku, je pak online kri-
tika radnice ještě drsnější, 
ve smyslu ždímání peněz 
z občanů.

„Nenažranci, co si ještě 
necháte zaplatit? Ptá se 
vyčítavě Ivetka Vlčková. 
„Aaa, opět bude kasička 
na 1. místě, skvěle,“ zlobí 

Radnice přitrouble hlásá, že vychází vstříc rezidentům.
Tak určitě...

V lokalitě Viléma Závady 
jsou lidé také „nadšeni“.
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Bývalý náměstek pri-
mátora za ANO Rado-
van Hořínek informoval 
na zastupitelstvu v bodě 
souvisejícím s hospoda-
řením s majetkem města, 
že má připravenou soud-
ní žalobu, která napadá 
způsob nabytí Českého 
domu a jejímž smyslem 
je dosáhnout původní-
ho vlastnického stavu. 
Možná proto radnice 
na Českém domě vyvěsi-
la billboard, i když právě 
reklamní nosiče na tom-
to objektu předtím od-
suzovala, kde radní zno-
vu jako rukojmí vytahují 
děti – prý „ať je jasné, 
kdo, co a pro koho“. Ne-
zakryje tím ovšem pocit 
„šméčka“, protože „kdo, 
co a pro koho“ tak úplně 
jasné není. I když určitou 
představu, když prodá-
vající podnikatel má jas-
nou vazbu na dnes vlád-
noucí Naše Město a ODS, 
si každý udělá.

Radovan Hořínek stejně 
jako Přátelé FM se na zastu-
pitelstvu 12. června minulé-
ho roku vyslovoval proti způ-
sobu nákupu Českého domu, 
jak jej prosazovala radnice. 

„Spoustu věcí podle mě 
nebylo košer, v rozporu se 
zákonem o obcích i v rozpo-
ru s rozdělenými gescemi. 
Myslím si, že nedošlo k po-

řízení za cenu obvyklou, dle 
mého přesvědčení nebyl 
dodržen zákon. Mám připra-
venou žalobu na soud, aby 
město nebylo vlastníkem 
tohoto souboru nemovitých 
věcí, protože ty procesy 
byly krajně podivné, ne-
vedly k nabytí za obvyklou 
cenu,“ prohlásil na březno-
vém zastupitelstvu Radovan 
Hořínek, který primátorovi 
Korčovi, který se prezentu-
je jako autor této myšlenky, 
a Jiřímu Kajzarovi nabídl 
jednání i časový prostor, 
než žalobu již nachystanou 
v papírové podobě odnese 
na soud nebo podá poštou.

„Můžeme ty věci probrat, 
možná bychom našli i řeše-
ní, aby k soudnímu sporu se 
všemi negativními důsledky 
nemuselo dojít. Za sebe na-
bízím, že se můžeme sejít, 
jak se k tomu postavíte, je 
na vás. Můžeme si ujas-
nit vzájemné postoje, jestli 
bychom byli schopni dojít 
k nějakému kompromisu, 
jinak to může mít u sou-
du poměrně vážné násled-
ky. Nedělám to rád, beru 
to jako poslední možnost, 
ale pokud bych se k tomu 
nepostavil, nastala by na-
prostá volnost v pořizování, 
nákupu, směnách majetku. 
Na většinu v zastupitelstvu 
není žádná páka, jak trvat 
na tom, ať je to striktně 
podle zákona o obcích,“ vy-

světloval Radovan Hořínek.
„Rádi se sejdeme, pro 

jednání jsme vždycky, proč 
ne. My své stanovisko ne-
měníme, jsme přesvědče-
ni, že vše proběhlo dle zá-
kona,“ reagoval náměstek 
primátora Jiří Kajzar (Naše 
Město), který rád v měst-
ském zpravodaji dává velký 
prostor případům nakládání 
s majetkem města, které 
musely, někdy i jeho přiči-

něním, probírat soudy. Vy-
padá to, že brzy bude mít 
další kauzu a jistě jí bude 
věnovat stejnou náležitou 
pozornost. 

Ať už to dopadne jakko-
liv, minimálně si politikové 
z Našeho Města uvědomí, 
jak snadné je dostat se 
ve funkcích vedení města 
před soud, i když jste pře-
svědčeni, že „vše proběhlo 
dle zákona“.

OPOZIČNÍ ZPRAVODAJ F≈M

PROČ NÁM TO VADÍ: 
My to vidíme tak, že rad-
nice bezostyšně sahá 
stále více do kapes ob-
čanů a vybírá tak jakési 
další daně na realizaci 
jejích megalomanských 
projektů, kterým vévodí 
Nová scéna Národního 
domu s rukopisem ar-
chitektky Jiřičné.

KAUZA ČESKÉHO DOMU MÍŘÍ K SOUDU

V roce 2014 se zastupitelům zdálo 10 milionů moc. Podle 
„našeměstské“ radnice od té doby objekt 10 let nechátral, ale 
naopak zezlátl, takže jej koupila za dvojnásobek - 19,9 milionu 

korun. Kde asi bude ten rozdíl?

se Daniel Šebesta. „Však 
budete přidávat radary 
po celém okolí, z…syni, 
tak kde půjdou ty pení-
ze?“ naznačuje nick Michal 
Škubi Škubánek, že výzev 
„oslíčku, otřes se!“ kvůli 
radním neustále přibývá. 
Richard Skácel to pak vidí 
hodně radikálně: „Policie 
by to měla prošetřit, kde 
mají parkovat lidi, co tam 
k…a bydli, jdu podat trest-
ní oznámení, přidá se ně-
kdo?“

„Předražené bydlení, ne- 
chají si platit úplně 
za všechno, ale praktic-
ky pro lidi s dětma tady 
nic není!! Ve městě je 
úplný prd a nechápu, co 
ty lidi tady drží. A to ne-
mluvím o údržbě města!! 
Na okraji Místku se poma-
lu nedá projet ani kočárem 
do Tesca. Jedete jak po re-
tardéru. Dělejte něco pro 
město (pro lidi) a pak si 
nechte platit!! Jediné, co je 
normálního pro rodiny, je 

Olešná, nic víc!!!,“ spočíta-
la to současné „našeměst-
ské“ radnici Petra Fabová 
a my jsme rádi, že chválí 
Olešnou, která se rozvíjela 
v časech, kdy jsme město 
řídili my. 

Našly se samozřejmě 
i komentáře shovívavé 
a narážející na námi zave-
denou MHD zdarma s tím, 
že si „tady lidé zvykli mít 
všechno zadarmo“, ale 
na závěr jsme vybrali po-
hled pod nickem Bin Moo-

dy: „Víc takových zlodějů 
si volte... Nezapomeňte, že 
dělají pro sebe, ne pro lidi.“ 
 Přátelé FM
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Mladí sociální de-
mokraté přivítali jaro 
po svém. Nejdříve vy-
razili společně do příro-
dy, kde posbírali trochu 
medvědího česneku, aby 
z této vitamínové bomby 
vyrobili chutné pesto, vy-
lepšené dokonce i oříšky.  
Tím své lidové langoše, 
které se rozhodli při-
pravit pro zvané, sym-
patizanty i kolemjdoucí  
v lokalitě U Splavu v pá-
tek 28. března, povznesli  
na úplně jinou úroveň.

„Jsme rádi, že všem chut-
nalo. Většinou si naše lan-
goše dávali v plné palbě, to 
znamená s česnekem, keču-
pem i sýrem. Žádné rekla-
mace jsme neměli, hodně 
lidí si to doplnilo pivečkem 
ze zdejší restaurace, které 
moc děkujeme, že nám naši 
akci umožnila a ocenila, že 
ještě existují mladí, kteří 
jsou schopni a ochotni něco 
konkrétního dělat,“ těšilo 

sehranou partu mladých so-
ciálních demokratů.

I když jejich činnost u ně-
kterých vzbuzuje nostalgic-
ké vzpomínky na pionýrské 
časy, když je na stánku je-
den z příchozích osočil ze 
spojení s komunisty, dů-
razně se ohradili. Politika 
na jejich stánku a v deba-
tách u okolních stolů chybět 
nemohla. Častým námětem 
k diskuzi byla vyhláška na-
mířená proti bezdomovcům, 
ale lidé se mohli vyjádřit 
i k jiým tématům, protože 
mladí připravili k podpisům 
několik petičních výzev.

„Je fajn, když vidíte to 
mladistvé nadšení a debatní 
zápal, s nímž jsme se i my 
před lety do všeho pouštěli. 
Oceňuji, že se ještě najdou 
mladí lidé, kteří chtějí něco 
řešit a změnit, ale umí i spo-
lečně něco zorganizovat,“ 
potěšilo bývalého náměst-
ka Karla Deutschera, který 
mezi mladý kolektiv zavítal.

OPOZIČNÍ ZPRAVODAJ F≈M

MLADÍ SOC-DEM PŘIPRAVOVALI LIDOVÉ LANGOŠE
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Zastupitelé za Přátele 
FM jednomyslně podpo-
řili rozhodnutí zastupi-
telstva, když byli pro po-
skytnutí neinvestičních 
dotací z dotačního pro-
gramu „Podpora a rozvoj 
kulturních aktivit ve měs-
tě Frýdek-Místek na rok 
2025“ opravdu pestré 
škále subjektů působí-
cích v oblasti kultury.

„Na březnovém zasedání 
zastupitelstva jsme znovu 
podpořili mnoho spolků, kte-
ré se ve Frýdku-Místku stara-
jí o nabitý kulturní kalendář 
i smysluplné aktivity mláde-
že, protože jsme přesvěd-
čeni, že jejich činnost je pro 
město velkým přínosem,“ 
shrnul postoj Přátel Pavel 
Machala, který měl na radni-
ci kulturu ve své gesci.

Mezi podpořené orga-
nizace a akce například 
patří:

Soubor Ostravica, ŽEN-
SKÝ PĚVECKÝ SBOR BO-
HUSLAVA MARTINŮ, Pěvec-

ký sbor Smetana a Catena 
musica, MUSICA TEMPLI, 
Beskydský slavík, Janáčkův 
máj, Filip Neri, Hudební vý-
lety, SHF – Svatováclavský 
hudební festival, festival 
Souznění, Jazz v Besky-
dech, Sokolíkfest, Čerstvě 
na prkýnku, Filmový klub 
Sokolík, Fotoklub Art Co-
llegium Frýdek-Místek, V – 
klub výtvarníků FM, Vlas-
tivědný spolek Skaličanů, 
Spolek Za Chlebovice krás-
nější, Spolek pro Fauna-
park, divadlo D.N.A. aj.

Přátelé FM speciálně pod-
porují Muzikantské žně.

HLASY PŘÁTEL PRO:
Čubová Lenka
Deutscher Karel
Hálka Josef
Chýlek Jaroslav
Kozák Petr
Lukšová Štěpánka
Mach Kamil
Machala Pavel
Pobucký Michal

PŘÁTELÉ PODPOŘILI DOTACE V OBLASTI KULTURY

POKŘIVENÉ ZRCADLO NÁMĚSTKA JIŘÍHO KAJZARA
Náměstek primátora 

Jiří Kajzar (Naše Město)
už to psychicky nevydr-
žel a v reakci na náš opo-
ziční zpravodaj nabitý 
kritikou se rozhodl znovu 
nás smočit v kauze s ne-
fungujícím potápěčským 
centrem na Riviéře. 
V jeho pokřivené optice 
se ale zrcadlí především 
on sám. Pojďme se na to 
podívat.

Podle náměstka Jiřího 
Kajzara bylo vybudování 
potápěčského centra jen 
zástěrkou, jak levně při-
jít k pozemkům uprostřed 
města. Jiří Kajzar v tom vidí 
příležitost k snadnému obo-
hacení, protože jeho rodina, 
v jistém smyslu podobným 
způsobem, získala díky jeho 
působení v porevolučních 

privatizačních procesech  
značný nemovitý majetek. 
Jeho kalkul s lidskou závistí 
se ale snadno může obrátit 
proti němu. Jestliže předklá-
dá občanům cenu pozemku 
před 15 lety a dnes a dedu-
kuje z toho mnohamilionový 
profit, mohl by lidem sdělit, 
za jakou cenu se dostala 
jeho rodina v divokých pri-
vatizačních časech, na které 
se dnes s odstupem také 
můžeme dívat všelijak, 
k nemovitostem na náměstí  
a porovnat ji s tou součas-
nou. To by se lidem teprve 
protáčely panenky!

Ano, Jiří Kajzare, ceny ne-
movitostí rostou, v posled-
ních letech do výšin, které 
jsme si v devadesátkách, 
ale ani před 15 lety vůbec 
neuměli představit. Tak to 

prostě je. Ale zneužívat 
této skutečnosti k očerňo-
vání politické konkurence, 
hovořit o tunelech, kšef-
tech, namaštěných kapsách 
a ukradených pozemcích, 
které někdo řádně zapla-
til, za cenu nijak se ve své 
době nevymykající, to je 
skutečně silná káva. V tom 
lógru na spodku je navíc Jiří 
Kajzar schovaný, protože on 
sám se při svém působení 
na městě postaral o to, aby 
to, co dnes s gustem před-
kládá jako nechutnou baži-
nu, nemohlo sloužit svému 
účelu.

„Byli jsme v poslední fázi 
kolaudačního řízení, když 
úředníci města na jeho po-
pud vše zastavili a zabloko-
vali, takže vybudované cen-
trum nemůže sloužit svému 
účelu a ani do něj nemůžeme 

dále investovat. Kdybychom 
tam udělali jakoukoliv akci, 
na nezkolaudovaném spor-
tovišti by z toho mohl být 
jedině průšvih a pan Kajzar 
by byl první, kdo by na nás 
poslal úřady. Na jeho osob-
ní zájem o tyto pozemky si 
dobře  pamatuji a doufám, 
že i on si vzpomene na onu 
naši debatu na jedné naro-
zeninové párty ve vinárně 
v jednom z privatizovaných 
domů na náměstí, když už 
sám má potřebu ve zpra-
vodaji odhalovat, s kým se 
dobře znám,“ říká Alexandr 
Čuba. Kdo zná dobře jeho, 
ví, že je opravdový nadše-
nec do potápění, kterého 
od tohoto sportovního ko-
níčku neodradilo ani to, že 
svého času po jednom potá-
pěčském dobrodružství do-
časně téměř přišel o sluch.
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PŘÁTELÉ FM
získali v posledních komu-
nálních volbách coby zcela 
nové seskupení

121 722 Vašich hlasů,
což představovalo

18,84 %,
které znamenaly

3. místo
a

9 městských zastupitelů

Dobrý den,
posílám podnět do vydání 

Opozičního zpravodaje. My-
slím, že by stálo za zvážení, 
zda na bývalé zastávce Frý-
dek, rozcestí u školy nevy-
budovat vyvýšené záhony, 
když je mezi těmito betono-
vými panely tolik hlíny. Rok 
co rok to akorát zarůstá vy-
sokou trávou, kterou nikdo 
neudržuje. Bylo by pěkné 
na cestě po chodníku narazit 
na pěkně kvetoucí kytičky.

 Hezký den
 Pavel Buchta, 
 2. května 237

OPOZIČNÍ ZPRAVODAJ F≈M

VYHRAJTE DVA LÍSTKY 
DO DIVADLA MÍR

Stejně jako pokaždé máme pro Vás dva lístky do divadla 
Mír, konkrétně na komedii Blbec k večeři. 

Odměníme někoho z Vás za podněty, co by se dalo 
ve městě zlepšit, nebo co Vás rovnou štve, klidně nám 

napište Váš názor na některé z témat, kterým se věnujeme, 
nebo nám navrhněte další, kterým bychom se věnovat měli.

Šanci na lístky mají i ti, kteří nám prostě jen dají vědět, 
na jaké ulici Opoziční zpravodaj (ne)dostali do schránek, 
abychom měli přehled o distribuci. Nově jsou ve hře i tipy 

do rubriky Fotokoutek Petra Korče.
Pište na opozpravodaj@seznam.cz. Děkujeme!

:-)

Vážení čtenáři, občané a Přátelé Frýdku-Místku,
děkujeme Vám za každý podnět, který jste nám zaslali 
po vydání dalšího čísla. 
Tentokrát jsme vstupenkami na známou komedii Bl-
bec k večeři odměnili tento povzbuzující e-mail:

Dobrý den,
po přečtení vašeho zpravodaje jsem byl mile překvapen. 
Máte sice tvrdou konkurenci ve zpravodaji naší fotostar, 
ale řekl bych, že to zvládáte dobře. Rád bych jen pou-
kázal na skutečnost, že hnutí Naše Město se například 
chvástá tím, že máme MHD zdarma, ale jaksi pozapomí-
ná fakt, že to je zásluha ještě předešlého vedení, tedy 
toho vašeho. Z toho puče, kterého se dopustili v rámci 
svého prospěchu, místo toho, aby počkali na řádné volby, 
kde by se spravedlivě rozhodlo, se mi dělá zle ještě dnes. 
 S pozdravem Karel Klus 

fotokoutek Petra Korče

Má odpověď na to, co by se dalo ve městě zlepšit:
Třeba to, že by si na zastupitelstvu všichni mohli podat ruce/ 
/obejmout a poobědvat u jednoho stolu. Každý má obrov-
skou sílu, velké znalosti, a kdyby se spojili a táhli za jeden 
provaz, tak by to bylo úžasné a „celé město“ by ještě víc 
rozkvetlo. S pozdravem a přáním krásného dne
 Veronika Slívová

Primátor Korč to nemá jednoduché. Vymýšlet každý den, kde by se ještě mohl vyfotit, jej vyčerpává natolik, že už 
nemá sílu řešit důležitější věci, a svůj PR tým také nemůže rozšiřovat donekonečna. Zavádíme tedy novou rubriku, 
do které nám můžete posílat tipy, kde by se ještě Bc. Korč mohl zvěčnit. Určitě by mu to moc slušelo například 
u schodiště k SŠ gastronomie a služeb, které bylo se vší úctou k veřejnému prostoru, kterou se rád prsí, zamřížováno 
z obou stran. Také uříznuté stožáry veřejného osvětlení na mostě jsou skutečnou chloubou Našeho Města.
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ROZHOVOR S PAVLEM MACHALOU O NUTNOSTI  
REFORMY INKLUZE VE ŠKOLSTVÍ

Inkluze ve školství je 
v Česku dlouhodobě dis-
kutovaným tématem. Její 
současná podoba pod-
le některých odborníků 
i pedagogů přináší více 
problémů než užitku. 
O tom, jak inkluze ovliv-
ňuje kvalitu vzdělávání 
a proč podle něj nahrá-
vá soukromým školám 
a víceletým gymnáziím, 
jsme hovořili s Pavlem 
Machalou, bývalým ná-
městkem pro školství 
ve Frýdku-Místku.

Pane Machalo, jak hod-
notíte současnou podobu 
inkluze ve školství?

„Inkluze, tedy začleňo-
vání žáků se speciálními 
vzdělávacími potřebami 
do běžných škol, je v prin-
cipu správná myšlenka. Bo-
hužel její současná podoba 
je nedomyšlená a často 
nefunkční. Místo aby pomá-
hala dětem se speciálními 
potřebami i běžným žákům, 
ve skutečnosti snižuje kva-
litu výuky pro všechny.“ 

Můžete to rozvést? Jak 
konkrétně inkluze ovliv-
ňuje běžné školy?

 
„Hlavní problém je, že ško-
ly nebyly na takovou změnu 
připraveny. Chybí dosta-

tek speciálních pedagogů, 
asistentů i finančních pro-
středků. Učitelé tak musí 
zvládat třídy s velmi růz-
norodou úrovní znalostí 
a schopností, což je obrov-
ská zátěž. Tempo výuky se 
zpomaluje, učitelé se více 
věnují dětem s individuál-
ními potřebami a nadaní 
či průměrní žáci tím trpí. 

Důsledkem je, že rodiče, 
kteří si to mohou dovolit, 
dávají své děti na soukromé 
školy nebo víceletá gymná-
zia, kde se věnuje větší po-
zornost kvalitě vzdělávání. 
Tím ale dochází k postupné 
segregaci a k tomu, že běž-
né základní školy ztrácejí 
motivované a nadané žáky.“ 
 
Takže se dá říct, že inklu-
ze paradoxně vede k eli-
tářství?

„Ano, přesně tak. Místo 
aby vzdělávání bylo spra-
vedlivější, vzniká situace, 
kdy děti z lepšího socioeko-
nomického prostředí od-
cházejí na soukromé školy 

nebo víceletá gymnázia, za-
tímco státní školy zůstávají 
se stále složitější skladbou 
tříd. Tím se prohlubují roz-
díly ve vzdělávacím systé-
mu a kvalitní výuka se stává 
dostupnou jen pro někoho.“

Jaké změny by podle 
vás pomohly situaci zlep-
šit?

„Je potřeba revize inklu-
zivního vzdělávání tak, aby 
bylo skutečně ku prospě-
chu všech. To znamená více  
odborné podpory pro školy 
– bez dostatku speciálních 
pedagogů a asistentů inklu-
ze prostě nemůže fungovat. 
Diferencovaná výuka – je 
třeba najít rovnováhu mezi 
inkluzí a možností praco-
vat s různě nadanými dět-
mi tak, aby žádná skupi-
na nebyla znevýhodněná. 
Zachování speciálních škol – 
současný tlak na jejich ruše-
ní je nesmyslný. Mnoho dětí 
by se lépe rozvíjelo právě 
v prostředí, které je na je-
jich potřeby specializované. 
Omezení masového přecho-
du na soukromé školy – po-
kud běžné školy nebudou 
schopny konkurovat sou-
kromému sektoru, problém 
se bude jen prohlubovat.“

 
Myslíte, že se tyto změ-
ny mohou v blízké době 
uskutečnit?

 
„Bude to vyžadovat politic-
kou odvahu. Bohužel, sou-
časná podoba inkluze je 
vnímána jako „nedotknu-

telná“ a jakákoli kritika je 
často chápána jako odpor 
vůči rovným šancím. Pokud 
ale neprovedeme reformu, 
doplatí na to celý vzdělávací 
systém – a především naše 
děti.“

Co byste vzkázal rodi-
čům, kteří si kvůli sou-
časné situaci nevědí 
rady?

„Aby byli aktivní. Pokud 
mají pocit, že inkluze sni-
žuje kvalitu výuky jejich 
dětí, ať se nebojí komu-
nikovat se školou, hledat 
alternativy a především 
tlačit na změny v systé-
mu. Školství by mělo být 
pro všechny, ale nesmí to 
být na úkor kvality vzdělá-
vání.“

Pavel Machala, někdejší náměstek primátora, 
měl školství ve městě na starosti.

PROČ NÁM TO VADÍ: 
Pavel Machala jasně 
ukazuje, že současná 
podoba inkluze potře-
buje změny. Pokud se 
systém nezreformuje, 
rozdíly mezi školami 
se budou prohlubovat 
a státní školství se do-
stane do ještě větších 
problémů. Otázkou zů-
stává, zda budou politici 
ochotni tuto výzvu při-
jmout.



8 www.pratelefm.cz

OPOZIČNÍ ZPRAVODAJ F≈M – měsíčník hnutí Přátelé FM.
Vydavatel: Ing. Michal Pecina, Skalice 339, 738 01 Frýdek-Místek. 
Evidenční číslo: MK ČR E 24704. Datum vydání: 11. dubna 2025.

Do všech schránek ve městě zdarma. Distribuce: ČESKÁ DISTRIBUČNÍ k.s.
E-mail: opozpravodaj@seznam.cz, v elektronické podobě na www.pratelefm.cz

OPOZIČNÍ ZPRAVODAJ F≈M

Popis nemovitosti:
Nabízíme k pronájmu v nově zrekonstruovaném objektu kancelářské prostory.
Aktuálně nabízíme klimatizovanou kancelář typu „open space“ o  velikosti 277 m2  
v  8. NP (z  9 NP) s  rozvedenou IT kabeláží, ke  které máte možný přístup 24/7.  
V každém patře jsou k dispozici také toalety a kuchyňka. 
V ceně nájemného je již zahrnut i nájem sdílených prostor. 
Součástí služeb je také využívání služeb recepce včetně příjmu a třídění pošty.
Možnost parkování v blízkosti. 
U objektu je také možnost pronájmu parkovacího stání.
Velmi dobrá dopravní dostupnost. Volné ihned.
V objektu je možnost pronájmu i menších kanceláří o velikosti cca 30 m2.

TENDON Reality s.r.o. nabízí k pronájmu
kancelářské prostory – kancelář typu open space 277 m2

CENA: 1400 Kč/m2/rok + zálohy na služby 1300 Kč/m2/rok

TENDON REALITY, s.r.o. – 8. pěšího pluku 2380 – 738 01 Frýdek-Místek – IČO: 06297757

Kontakty:
e-mail: pcttreality@seznam.cz

kontaktní osoba: Daniela Machová, tel.: 776 600 456
adresa: Míru 3267, 738 01 Frýdek-Místek

:-)
Chyceni do vlastních sítí

Náměstka primátora Marcela Sikoru (KDU-ČSL) musíme pochválit, že nelegální reklama na jeho rodinnou cestovní 
kancelář, na kterou jsme upozorňovali, zmizela. V síti ale zůstal, protože radnice, pro kterou je sebeprezentace 

nade vše, na Český dům zase reklamu umístila. Něco to všechno samozřejmě stojí, ale oni zase něco zpoplatní...

:-)


